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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 9/2023(370) 

 
Datum a čas konání: 7. listopadu 2023 v 9:00 hodin 
Místo konání: zasedací místnost rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 22 senátorů) 

Omluveni: Kosová/FSI, Šoborová/FA, Kocmanová/FP, Homola/FaVU, Žák/FaVU 

Stálí hosté:  Mgr. Ing. Miloslav Pašek, MBA / CESA  
Ing. Bradáč/ ÚSI 

Hosté: rektor Janíček, kvestorka Němcová, prorektoři Doupovec, Houser, Weiter, 
kancléř Gregorek  

Omluveni: prorektorka Šimberová 
 
 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 
1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 8/2023 ze dne 10. 10. 2023 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
 Informace z 9. zasedání Sněmu RVŠ ze dne 19. 10. 2023  
 Delegování nových členů RVŠ pro nové funkční období navržených AS VUT do Sněmu RVŠ a do 

Předsednictva a Sněmu RVŠ a schválení delegátů do Sněmu RVŠ navržených akademickými senáty 
fakult VUT v Brně – viz dopis předsedy RVŠ ze dne 18. 9. 2023 

6. Informace studentské komory AS VUT 
7. Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností na VUT v Brně za 

období 2018 až 2022 
8. Plán realizace Strategického záměru VUT pro rok 2024 – předložení  
9. Ekonomické záležitosti  
 Majetkoprávní záležitosti  

– pozemkové vypořádání vztahů mezi VUT, JMK a VTP Brno 
– zřízení služebností a vstup do zapsaného ústavu 

 Další ekonomické záležitosti 
10. Legislativní záležitosti 
 Informace o volbě nového předsedy AS VUT 
 Vyhlášení doplňovacích voleb na FIT 
 Další legislativní záležitosti 

11.   Pedagogické záležitosti 
 Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Soudní inženýrství“ na ÚSI VUT 

v Brně pro akademický rok 2024/2025 
 Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v NMSP „Realitní inženýrství, expertní in-

ženýrství v dopravě a řízení rizik technických a ekonomických systémů“ na ÚSI VUT v Brně pro aka-
demický rok 2024/2025 

 Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy“ na 
CEITEC VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025 – rozesláno 2. 11. 2023 
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12. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

13. Různé   
 Různé 

  
 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Jednání zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal členy vedení VUT – prorek-
tory prof. Doupovce, doc. Housera a prof. Weitera, kvestorku Mgr. Němcovou a kancléře Mgr. Gre-
gorka, omluvil prorektorku doc. Šimberovou a tajemnici AS VUT J. Cardovou z důvodu nemoci 
a oznámil, že rektor Janíček se dostaví o něco později. Dále přivítal přítomné členy AS VUT a stálé 
hosty zasedání.  

Následně doc. Hanáček navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování doc. 
Steinbauera. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.  
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS VUT doc. Hanáček podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT. 
Program dnešního zasedání AS VUT byl doplněn o tyto body:  
Vložen bod 8. Plán realizace Strategického záměru VUT pro rok 2024 – předložení. 
V bodě 10. Legislativní záležitosti: 

- Informace o volbě nového předsedy AS VUT, nebo 
- Schválení zařazení volby nového předsedy AS VUT do programu příštího zasedání AS VUT. 
- Vyhlášení doplňovacích voleb na FIT. 

V bodě 11. Pedagogické záležitosti: 
- Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Pokročilé materiály a na-

novědy“ na CEITEC pro akademický rok 2024/2025. 

Členové AS VUT po krátké diskusi dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT s doplněním těchto bodů.  
Vložen nový bod 8. Plán realizace Strategického záměru VUT pro rok 2024 – předložení. 
V bodě 10. Legislativní záležitosti:  

- Informace o volbě nového předsedy AS VUT. 
- Vyhlášení doplňovacích voleb na FIT. 

V bodě 11. Pedagogické záležitosti: Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 
v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy“ na CEITEC pro akademický rok 2024/2025. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 8/2023 ZE DNE 10. 10. 2023 
 
Zápis z jednání AS VUT č. 8/2023 ze dne 10. 10. 2023 byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 
25. 10. 2023 (uložen na Sharepointu). Zápis byl zkorigován předsedkyní LK AS VUT (e-mailem ze 
dne 26. 10. 2023). V zápise byla dne 6. 11. 2023 provedena korekce dle vyjádření Ing. Janíka týkající 
se informací ze studentské komory AS VUT.   
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Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání AS VUT vznesl dotaz, zda mají členové AS 
k výše uvedenému zápisu nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, 
bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 8/2023 ze dne 10. 10. 2023 – verzi 
ze dne 6. 11. 2023.   
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy. 
 
 

4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Janíček 

▪ Rektor se dostavil na jednání AS po vystoupení kancléře Gregorka a po hlasovacích bodech 
a úvodem informoval o aktuálních informacích k rozpočtu z MŠMT a ČKR. V souladu s vystou-
pením kvestorky Němcové připomenul známá čísla. Pozornost věnoval „novému ideovému bodu 
z MŠMT – koheze“, který přiblížil na praktických zkušenostech z jeho projednávání i na úrovni 
ČKR. Prostředky z MŠMT navíc ve výši cca 800 mil. Kč, na VUT připadá asi 35 mil. Kč. 

▪ Minulý týden v pondělí 30. 10. 2023 na VUT proběhl Kulatý stůl k technickému vzdělávání, za 
účasti nejvyšších zástupců akademické, průmyslové i politické sféry, včetně premiéra ČR Fialy, 
konaný pod záštitou ministra školství ČR. Vysoce reprezentativní účast (z MŠMT, rektoři tech-
nických univerzit) vedla k diskusi, z níž budou dopracovány závěry – teze poskytnuté premiérovi, 
MŠMT aj. 

▪ Proběhla jednání o spolupracích VUT i fakult VUT s firmami – podpis smlouvy s Honeywell (dis-
kuse i průmyslové doktoráty), předpokládá se možnost uzavření podobné smlouvy i s jinými s fir-
mami.  

▪ Informace z jednání Mezinárodní vědecké rady VUT konané ve dnech 1. 11. – 2. 11. 2023: Jed-
nání se týkalo zejména zajímavých doplňujících závěrů k předchozímu hodnocení EUA. VUT má 
vynikající infrastrukturu, jednotlivce s velkou vnitřní motivací; pokračuje snaha o otevírání univer-
zity směrem ke světu, ale i vědomí, že pracujeme za 70 % průměru EU27. 

Dotaz prof. Štětiny: Dočetl se, že VUT spolupracuje na přípravě polytechniky, co je na tom pravdy? 
Rektor Janíček odpověděl, že žádnou další vysokou školou zde nechceme, jedná se o představy 
k vyššímu odbornému profesnímu vzdělávání (ČR 26 % VŠ vzdělaných, EU 34 % – započítávají si 
i vyšší odborné školy). Pokud se bavíme o polytechnickém vzdělávání – pak úroveň Dis. Představa 
profesních studijních programů a nových VŠ není smysluplná. Rektor své myšlenky dále podrobně 
rozvedl, doplnil čísly a srovnal se situací např. v Německu. Do další diskuse k hodnocení VUT, ucha-
zečů, financování VŠ, jménu VŠ aj. se zapojili prorektor Doupovec, doc. Steinbauer, rektor Janíček, 
RNDr. Popela a Ing. arch. Galeová.   
 
➢ Prorektor Doupovec 

▪ Děkan FEKT předložil záměr vzniku studijního programu „Jaderná energetika“. 
▪ V pátek 13. 10. 2023 proběhla porada pracovní skupiny pro přechod na TEACHER (kde má 

každá F/S své zastoupení), tématem byla administrace doktorského studia v IS VUT. 
▪ Jednání kolegia rektora dne 17. 10. 2023 bylo tematicky věnováno problematice studia na VUT, 

prezentace prorektora bude rozeslána po skončení zasedání AS VUT.  
▪ Informace o zavedení „Základního kurzu pedagogických kompetencí“ pro studenty DSP: bude 

se jednat o předmět, který bude povinný pro všechny studenty DSP, je připravována směrnice 
rektora, která bude diskutována s děkany fakult VUT. 

Doc. Jaroš vznesl dotaz, proč je připravován nově předmět zaměřený na pedagogiku, když studenti 
po novele nebudou muset učit. Otevřela se širší diskuse za účasti prorektora Doupovce, doc. Jaroše, 
prof. Valy a za glos zástupců studentské komory AS VUT.  
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➢ Prorektor Weiter 

▪ Mezinárodní vědecká rada VUT: Na VUT v Brně ve dnech 1.11.–2. 11. 2023 poprvé zase-
dala Mezinárodní vědecká rada VUT. Cílem jednání bylo představit naši univerzitu, její s tra-
tegii a cíle, kapacity a infrastrukturu a získat zpětnou vazbu na fungování univerzity v oblasti 
vědecké a umělecké činnosti a na výsledky interní evaluace. Rada ocenila zejména špičko-
vou výzkumnou infrastrukturu a vysoce motivované výzkumníky. Dále poskytla cennou zpět-
nou vazbu na interní hodnocení vědy a další tvůrčí činnosti na VUT a návrhy pro budoucí 
hodnocení, do nějž budou v příštích letech přímo zapojeni. Prorektor Weiter současně připo-
mněl mezinárodní osobnosti – členy této rady. Se zajímavými postřehy i neformálního charakteru 
bude postupně seznamována AO VUT (už jsou reakce i vedení součástí – fakult a ústavů). Zají-
mavé podněty zazněly směrem k úsilí VUT o excelenci. 

▪ Metodika 17+: Dále prorektor informoval o aktuálních pohledech na hodnocení podle Metodiky 
17+. Probíhají debaty o reformě této metodiky. Prorektor Weiter se jich aktivně účastní a sdílí 
zejména poznatky důležité pro aplikační výzkum (viz M3-M5).  

▪ Příprava projektů: prorektor uvedl základní informace (výzva na Green Deal během týdne aj.) 
a dále sdělil, že rád seznámí zájemce o informace mimo zasedání s ohledem na rozsah souvi-
sejících informací.  

▪ Projekty specifického výzkumu: připravuje se nový zákon o podpoře výzkumu, který má nahradit 
zákon č. 130/2002 Sb., který nezná pojem specifický výzkum. Projekty budou vypsány na příští 
(poslední?) rok, v rozpočtu VŠ je pokles o 10 % pro tuto položku.  

Ing. Galeová diskutovala s prorektorem Weiterem o dalším zlepšení sdílení informací mezi zástupci 
VUT, RVŠ a vedení VUT.  
 
➢ Prorektor Houser 

▪ Uchazečská kampaň 2024/2025: Zahájena na letošním GAUDEAMU (31. 10.– 3. 11. 2023), který 
navštívilo 29 tisíc středoškoláků. Uchazečská kampaň pro rok 2024/2025 pomocí jedenácti videí 
zobrazuje, čeho všeho lze díky studiu na VUT dosáhnout. Prvních deset videí představuje za-
měření jednotlivých fakult a ústavů, přičemž jedenácté video zastřešuje celou komunikační linku 
kampaně. Ta se skládá z témat, kterým se univerzita dlouhodobě a intenzivně věnuje, jako je 
například transfer znalostí, podnikání a udržitelnost.  

▪ Kampaň navazuje na loňský koncept „Tady můžeš“, který stejným způsobem pomocí praxe stu-
dentů prezentoval možnosti studia na brněnské technice. Nyní jej však rozšiřuje o myšlenku 
„Tady můžeš něco změnit“, protože je důležité ve vědě a výzkumu hledat řešení na současné 
problémy společnosti a pěstovat tuto odpovědnost v lidech již během studia. Všechny příběhy 
hrdinů kampaně jsou zveřejněny od 31. 10. 2023 na stránce Tady můžeš. Na kampaň odkazuje 
také carousel (slide show) na home page www stránek VUT. Kampaň je rozdělena do dvou fází:  
31. 10. – 30. 11. 2023 (podzimní fáze) budou na sociálních sítích VUT (Facebook a Instagram) 
postupně vycházet videa fakult a součástí. Ta budou rovnoměrně podporována a budou odka-
zovat na landing page „tadymuzes.cz“. Kampaň bude cílit na uchazeče z CZ i SK 18-19 let. CZ 
i SK 20-25 let se zájmem o studium na VŠ (u ÚSI bude věk poupraven dle Mgr. uchazečů).  
12. 2. – 31. 3. 2024 (jarní fáze, přesná data se mohou změnit) bude kampaň online pokračovat 
šířením videí v podobě darkpostů, které již budou odkazovat na e-přihlášku. Ve feedu bude kam-
paň dále podporována pomocí článků s CTA na přihlášku, na které povede v závěru i remarketing 
s články ze zVUTu. Přesná podoba jarní fáze bude finalizována v únoru, kdy už budou známa 
průběžná data ohledně nasbíraných přihlášek a stavu jednotlivých fakult. 
Fakulty a ústavy mají videa k dispozici pro další využití včetně fotografií z natáčení kampaně 
a zpracovanou grafiku pro cover na webu, Facebook cover, story a plakát.   
Komunikační online kampaň je součástí celoroční komunikace směrem univerzity, fakult i ústavů 
směrem k uchazečům formou prezentací na www stránkách, vzdělávacích veletrzích, populari-
začních akcích, přednáškách na středních školách nebo dnech otevřených dveří.  

▪ VUTIUM: Apollo a Marsyas je 3. nejkrásnější knihou veletrhu v Havlíčkově Brodě. Autorem knihy 
je Michal Konečný, autor řady popularizačních publikací věnovaných dějinám Brna 20. století, 

http://tadymuzes.cz/
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v současné době působí na FA VUT. Publikace vyšla v koedici brněnských Nakladatelství 
VUTIUM a Host. 

  
➢ Kvestorka Němcová  

▪ Připravena nová metodika pro Rozpočet Rektorátu VUT pro rok 2024.  
▪ Na základě úkolu od rektora Janíčka bude připraven do konce listopadu ideový návrh rozpočtu 

v návaznostech na Pravidla rozpočtu VUT na rok 2024. S ohledem na výstupy Reprezentativní 
komise se předpokládá příprava navazujících dvou variant v souvislosti se známými základními 
čísly (viz dříve zmíněný pokles specifického výzkumu a IP). Ukazatel F na energie bude v uka-
zateli A, ušetřené zůstatky lze promítnout do rozpočtu příštího roku.   

▪ V rámci Rektorátu probíhá strategie udržitelnosti. 
 
➢ Kancléř Gregorek 

▪ Kancléř sdělil informace o jednání (US univerzit) s Microsoftem. Byl vytvořen tlak univerzit, ale 
zatím není uzavřena žádná písemná dohoda, proto se pracuje na řešeních.  

▪ Kancléř informoval o napadení sítí Univerzity obrany a dalších případech těchto situací a dopo-
ručeních k chování uživatelů. 

Doc. Jaroš vznesl dotaz na doporučení elektronických podpisů e-mailů (viz EduID). Kancléř Grego-
rek sdělil, že připraví souhrn informací o současném vývoji IT.  
 
 

5. INFORMACE Z RADY VYSOKÝCH ŠKOL 
 
 Informace z 9. zasedání Sněmu RVŠ ze dne 19. 10. 2023  

 
Dne 19. 10. 2023 se uskutečnilo na Mendelově univerzitě v Brně 9. zasedání Sněmu RVŠ. Člen 
Předsednictva RVŠ za VUT v Brně RNDr. Popela seznámil s programem jednání.  

Program jednání: 1. Zahájení; 2. Vystoupení hostů; 3. Zprávy z užšího Předsednictva Rady vysokých 
škol (prof. Ing. Milan Pospíšil, CSc.); 4. Zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol (Ing. 
Martin Horváth); 5. Zprávy z Ekonomické komise (JUDr. Lenka Valová); 6. Zprávy z Legislativní 
komise – Statut Rady VŠ (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík); 7. Zprávy z Komise pro etiku ve vědecké 
a pedagogické práci (Mgr. Tomáš Foltýnek, Ph.D.); 8. Různé. 

Dále RNDr. Popela sdělil členům AS VUT některé podrobnosti z jednání a zrekapituloval přijatá zá-
sadní usnesení z tohoto zasedání týkající se výše uvedených bodů jednání Sněmu RVŠ.  

Informace o činnosti SK RVŠ přednesla Ing. Rovenská.  
▪ V rámci CRP projektu získaného pro letošní rok SK RVŠ pracuje na dokončení obsahu pří-

ručky pro senátory. 
▪ Byl zveřejněn další inspirativní dokument: 20 priorit pro univerzitu 21. století. 
▪ Na reprekomisi se předseda SK RVŠ snažil o zrušení kapitační platby na doktorská studia, 

což podpořilo i zastoupení z MŠMT.  
▪ Členové Předsednictva SK RVŠ se zúčastnili neformálního jednání studentských unií v ČR. 
▪ V sobotu 11. 11. 2023 proběhne odevzdávání ocenění Ceny Jana Opletala, nejvyššího stu-

dentského ocenění v Česku. 
▪ SK RVŠ se zúčastní oslav 17. listopadu v Praze, kde již tradičně organizuje průvod z Hláv-

kovy koleje k památníku na Žitné ulici. Rovněž se bude prezentovat na stánku na Náměstí 
Svobody v rámci akce Brněnský sedmnáctý.  

▪ Martin Horváth se zúčastní Konventu akademických senátů, který v Bratislavě organizuje 
naše partnerská organizace ze Slovenska ŠRVŠ a jako člen předsednictva SK RVŠ se zú-
častní na Fóru předsedů AS v Pardubicích. 

▪ Dne 16. 11. 2023 budou zástupci SK RVŠ jednat s ministrem Bekem, hlavním tématem jed-
nání budou změny v novele ZVŠ. 
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Informace ze zasedání Sněmu RVŠ, včetně usnesení, jsou uvedeny na webové stránce RVŠ:  

https://radavs.cz/RVS-60-version1-rvs_informace_z_9_zasedani_snemu_19102023.pdf  

 
 Delegování nových členů RVŠ pro nové funkční období navržených AS VUT do Sněmu 

RVŠ a do Předsednictva a Sněmu RVŠ a schválení delegátů do Sněmu RVŠ navrže-
ných akademickými senáty fakult VUT v Brně – viz dopis předsedy RVŠ ze dne 18. 9. 2023 

 
Předseda AS VUT doc. Hanáček úvodem sdělil, že v návaznosti na dopis předsedy RVŠ prof. Po-
spíšila ze dne 18. 9. 2023 a po jednání AS VUT dne 10. 10. 2023 zaslal předsedům AS všech fakult 
VUT dopis týkající se ustavení nové RVŠ pro funkční období leden 2024–prosinec 2026, ve kterém 
vyzval akademické senáty fakult, aby zaslaly jména navržených delegátů za fakultu do RVŠ ke 
schválení na dnešním zasedání, s termínem do pátku 3. 11. 2023. Funkční období současné RVŠ 
v souladu s čl. IV. odst. 2 Statutu RVŠ končí dne 31. 12. 2023.  

Podle Statutu Rady vysokých škol mají být do RVŠ jmenováni: delegát za VŠ do Sněmu, delegát za 
VŠ do Sněmu a do Předsednictva, delegáti z fakult VŠ do Sněmu, delegát za VŠ do SK RVŠ a jeho 
náhradník. AS VUT by měl dnes delegovat na základě doručených návrhů ze všech fakult VUT 
zástupce za příslušnou fakultu do Sněmu RVŠ a dále delegáty za celé VUT – tj. delegáta za VUT 
do Sněmu a Předsednictva RVŠ, delegáta za VUT do Sněmu RVŠ a delegáta za VUT do SK RVŠ 
a jeho náhradníka.  

Dále doc. Hanáček zrekapituloval, že dle Jednacího řádu AS VUT (článek 9 odst. 6 písm. a) je 
hlasování, které se týká jmenovitě určených osob, vždy tajné. Návrhy delegátů z fakult do Sněmu 
RVŠ, které zaslali předsedové AS fakult, byly včera rozeslány všem členům AS VUT. Členové AS 
VUT včera obdrželi e-mailem také níže uvedené návrhy na delegování dvou zástupců VUT do 
Sněmu a Předsednictva RVŠ a do Sněmu RVŠ.  

Ing. arch. Galeová podala návrh na RNDr. Pavla Popelu do Sněmu a do Předsednictva RVŠ:  

Navrhuji nominovat do Předsednictva Rady VŠ na období 2024-2026 za VUT RNDr. Pavla Popelu, Ph.D. 
Doporučuji, aby nadále působil v pracovní komisi pro strategie a rozvoj ve vysokém školství a v pracovní ko-
misi ekonomické. Dále doporučuji, aby ho AS VUT nominoval na místopředsedu RVŠ. Pokračování RNDr. 
Pavla Popely, Ph.D. v předsednictvu Rady VŠ považuji za zásadní. Vystupováním, pílí a profesionálně vyni-
kajícími výsledky své dosavadní činnosti v rámci RVŠ získal respekt zástupců ostatních fakult a vysokých škol, 
nebojí se vystupovat a hájit zájmy akademických obcí na fórech RVŠ. 
S Pavlem Popelou jsem záměr nominace i jeho vize v pokračování činnosti v RVŠ s ohledem na aktuální pro-
blematiku vysokých škol a pracovní vytížení podrobně probrala, s nominací souhlasí. 

Druhý návrh na RNDr. Popelu jako zástupce VUT do Sněmu a Předsednictva RVŠ podal předseda 
KTČ AS VUT prof. Štětina: Dovoluji si nominovat do RVŠ a do Předsednictva RVŠ za AS VUT RNDr. Pavla 
Popelu, Ph.D. 

Doc. Steinbauer sdělil členům AS VUT, že jsou připravena tajná hlasování o schválení usnesení 
týkajících se delegování všech zástupců VUT do Rady vysokých škol.  

Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k výše uvedenému návrhu 
nějaké připomínky, vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny bylo přistoupeno k tajnému 
hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 4: TAJNÉ HLASOVÁNÍ) 

Akademický senát VUT schvaluje jako delegáta za VUT do Sněmu a Předsednictva RVŠ pro funkční 
období 2024–2026 RNDr. Pavla Popelu, Ph.D. a navrhuje jej do funkce předsedy pracovní komise 
RVŠ pro strategie a rozvoj ve vysokém školství a do ekonomické komise RVŠ. Zároveň jej navrhuje 
do funkce místopředsedy Rady vysokých škol.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 2 hlasy, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
 
Dále předseda EK AS VUT RNDr. Popela podal návrh na delegování doc. Sedlákové do Sněmu 
RVŠ za VUT (viz včerejší e-mail rozeslaný všem členům AS VUT).  

https://radavs.cz/RVS-60-version1-rvs_informace_z_9_zasedani_snemu_19102023.pdf
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Dovoluji si navrhnout nominovat ze strany AS VUT do Sněmu Rady VŠ na období 2024-2026 za VUT doc. 
Ing. Vlastu Sedlákovou Ph.D. Paní docentka s mým návrhem souhlasí. Dále doporučuji, aby zúročila své 
značné zkušenosti z AS FEKT a AS VUT a působila v ekonomické komisi Rady VŠ. Pokud by bylo potřeba, 
zdůvodnění svého návrhu přednesu ústně na zasedání AS VUT.  

Členové AS VUT dále tajně hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení o delegování zástup-
kyně VUT do Sněmu RVŠ.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: TAJNÉ HLASOVÁNÍ) 

Akademický senát VUT schvaluje jako delegáta za VUT do Sněmu RVŠ pro funkční období 2024–
2026 doc. Ing. Vlastu Sedlákovou, Ph.D., navrhuje ji do funkce členky ekonomické komise RVŠ.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
 
Na základě návrhu členů studentské komory AS VUT členové AS VUT dále tajně hlasovali o schvá-
lení dvou níže uvedených usnesení týkajících se delegování zástupce studentů VUT do SK RVŠ 
a jeho náhradníka.  
 
Návrh usnesení AS č. 6: TAJNÉ HLASOVÁNÍ) 

Akademický senát VUT schvaluje jako delegáta studentů za VUT do Studentské komory RVŠ pro 
funkční období 2024–2026 Bc. Martina Horvátha a navrhuje jej do legislativní pracovní komise a ko-
mise pro strategie a rozvoj ve VŠ. 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 6 hlasů.  
 
Návrh usnesení AS č. 7: TAJNÉ HLASOVÁNÍ) 

Akademický senát VUT schvaluje jako delegáta studentů za VUT (náhradníka) do Studentské ko-
mory RVŠ pro funkční období 2024–2026 Ing. Katarínu Rovenskou a navrhuje ji do etické pracovní 
komise a komise pro vědeckou činnost RVŠ. 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 2 hlasy, zdržel se hlasování – 5 hlasů.  
 
Členové AS VUT dále přistoupili k hlasování o schválení delegátů za příslušnou fakultu VUT do 
Sněmu RVŠ dle návrhů z fakult. Nejprve proběhla diskuse k hlasování celkově a jednotlivě. Zazněly 
výhrady členů SK AS VUT k zástupci FSI, diskuse se účastnili Ing. Kruljacová, doc. Opravil, RNDr. 
Popela, prof. Vala, Ing. arch. Galeová. Po diskusi proběhlo orientační hlasování o tom, zda hlasovat 
o schválení usnesení v celku, anebo jednotlivě po fakultách (výsledek orientačního hlasování 12 pro 
celek, 8 pro jednotlivě). Z diskuse a z výše uvedeného výsledku orientačního hlasování vyplynulo, 
že o usnesení týkajícím se delegátů z fakult do Sněmu RVŠ nebudou členové AS hlasovat jednot-
livě, neboť byli tito navržení delegáti za fakultu jednotlivě schvalováni akademickými senáty fakult, 
ale budou hlasovat o usnesení AS VUT jako celku. Následně členové AS VUT tajně hlasovali 
o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 8: (Tajné hlasování) 

AS VUT schvaluje tyto delegáty fakult VUT do Sněmu RVŠ pro funkční období 2024–2026:  
▪ Fakulta stavební: prof. Ing. Jana Korytárová, Ph.D.; ekonomická komise. 
▪ Fakulta strojního inženýrství: doc. Ing. Jan Roupec, Ph.D.; pracovní komise legislativní, pracovní 

komise pro strategie a rozvoj ve vysokém školství. 
▪ Fakulta elektrotechniky a komunikačních technologií: Ing. Ivana Jakubová; pracovní komise pro 

vzdělávací činnost. 
▪ Fakulta informačních technologií: Ing. Radek Kočí, Ph.D.; pracovní komise legislativní.  
▪ Fakulta podnikatelská: Mgr. Bc. Helena Musilová; pracovní komise legislativní. 
▪ Fakulta chemická: doc. Ing. Tomáš Opravil, Ph.D.; pracovní komise pro vědeckou činnost; pra-

covní komise pro kvalitu vysokých škol a její hodnocení. 
▪ Fakulta architektury: Ing. arch. Nicol Galeová; pracovní komise pro strategie a rozvoj ve vysokém 

školství a pracovní komise pro umělecké VŠ.  
▪ Fakulta výtvarných umění: MgA. Tomáš Hrůza, pracovní komise pro umělecké vysoké školy.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 3 hlasy, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
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6. INFORMACE SK AS VUT 
 
Informace o činnosti SK AS VUT sdělila předsedkyně SK Ing. Kruljacová, která informovala pře-
hledně o hlavních aktivitách SK AS VUT, s ohledem na čas a délku jednání připravenou prezentaci 
promítne na příštím zasedání AS VUT.  
 
 

7. ZPRÁVA O VNITŘNÍM HODNOCENÍ KVALITY VZDĚLÁVACÍ, TVŮRČÍ A S NIMI SOUVISEJÍCÍCH 
    ČINNOSTÍ NA VUT V BRNĚ ZA OBDOBÍ 2018 AŽ 2022 
 
Zprávu o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností na VUT v Brně 
za období 2018 až 2022 předložil z pověření rektora Janíčka kancléř Gregorek e-mailem dne 16. 10. 
2023 večer, rozeslána členům AS VUT e-mailem dne 17. 10. 2023. Zpráva byla schválena RVH 
VUT dne 26. 9. 2023.  

Zpráva nebyla projednána žádnou pracovní komisí AS VUT. Předseda AS VUT Hanáček vznesl 
dotaz, zda chtějí členové AS VUT hlasovat o schválení zprávy na dnešním zasedání, neboť zpráva 
nesplňuje předkládací lhůtu. Členové AS VUT po krátké diskusi hlasovali o schválení níže uvede-
ných dvou usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 9a:  
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících čin-
ností na VUT v Brně za období 2018 až 2022.   
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Návrh usnesení AS č. 9b:  
Akademický senát VUT schvaluje Zprávu o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností na VUT v Brně za období 2018 až 2022.   
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
 

8. PLÁN REALIZACE STRATEGICKÉHO ZÁMĚRU VUT PRO ROK 2024 – PŘEDLOŽENÍ  
 
Plán realizace Strategického záměru VUT pro rok 2024 předložil z pověření rektora Janíčka kancléř 
Gregorek e-mailem dne 6. 11. 2023 – rozeslán bezprostředně členům AS VUT s komentářem, že 
jeho projednání proběhne až na prosincovém zasedání AS VUT. Plán byl projednán bez připomínek 
Vědeckou radou VUT, po projednání v AS VUT je pak podle ZVŠ ještě projednáván na zasedání 
Správní rady VUT. 

Členové AS VUT vzali předložení Plánu realizace SZ VUT pro rok 2024 na vědomí, dokument bude 
projednán na zasedání AS VUT konaném dne 5. 12. 2023.  
 
 

9.  EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 
 Majetkoprávní záležitosti – pozemkové vypořádání vztahů mezi VUT, JMK a VTP Brno 

 
Majetkoprávní dokumenty předložil z pověření rektora Janíčka kancléř Gregorek e-mailem dne 
3. 10. 2023, spolu s krátkým komentářem – rozeslány bezprostředně všem členům AS VUT.  V této 
věci nebyl vznesen požadavek na zkrácení předkládací lhůty. Na minulém zasedání AS přednesl 
kancléř Mgr. Gregorek k předloženým materiálům krátký komentář, v němž konstatoval, že jde o vy-
pořádání dlouhodobých dohod mezi VUT, JMK a VTP Brno, součástí návrhů jsou znalecké posudky.  

Ekonomická komise AS VUT projednala předložené dokumenty na zasedání dne 17. 10. 2023 a při-
jala níže uvedené usnesení.  



 

9 / 17 

 
Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 17. 10. 2023: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje po proběhlé diskusi Akademickému senátu VUT ke schválení násle-
dující majetkoprávní záležitosti dle návrhu předloženého AS VUT dne 3. 10. 2023: 

1) Kupní smlouva na pozemek pod stavbou JmK (JIC) - Purkyňova 127  
2) Kupní smlouva na pozemky pod stavbou VTP Brno, a.s. – Purkyňova 125  
3) Kupní smlouva na pozemek pod společnou trafostanicí JmK a VTP  

Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

 
Předseda AS doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS k předloženým dokumentům nějaké 
připomínky. Vzhledem k tomu, že žádné připomínky nebyly vzneseny, hlasovali členové AS VUT 
o schválení níže uvedených usnesení o schválení jednotlivých majetkoprávních návrhů.   
 
1. MAJETKOVÉ VZTAHY S JIHOMORAVSKÝM KRAJEM (JMK):  
 
Fakticky jsou řešeny vztahy s Jihomoravským inovačním centrem (JIC), které předmětné nemovi-
tosti užívá. VUT je spolu s JmK jedním ze zřizovatelů JIC. Řešená témata: 

- Závazky z dohody uzavřené mezi VUT x JmK („Dohoda“): 
- Závazky mimo Dohodu a předložené kupní smlouvy. 

 
Návrh usnesení AS č. 10: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně k převodu vlastnického práva k nemovité věci – pozemku parc. č. 839/226, 
v k.ú. Medlánky. Prodávajícím je VUT a kupujícím je Jihomoravský kraj. Kupní cena je určena zna-
leckým posudkem. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
2. MAJETKOVÉ VZTAHY S VTP BRNO, A.S. 
 
VUT je s podílem 11,99 % jedním ze sedmi akcionářů společnosti VTP. Vkladem do společnosti při 
jejím vzniku byla právě část nemovitostí, na kterých stojí budova VTP. Zbylé pozemky nebyly vlo-
ženy, neb v té době nebyly ve vlastnictví VUT. Řešená témata: 

- Nedoplatek VTP z titulu nájmu pozemků pod budovou VTP. 
- Převod pozemků pod budovou VTP – řeší předmětná kupní smlouva.  

 
Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně k převodu vlastnického práva k nemovité věci – pozemcích parc. č. 835/5, 839/222 
a 839/224, v k.ú. Medlánky. Prodávajícím je VUT a kupujícím je VTP Brno, a.s., IČ: 63483122, síd-
lem Purkyňova 648/125, Medlánky, 612 00 Brno. Kupní cena je určena znaleckým posudkem. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
3. SPOLEČNÉ MAJETKOVÉ VZTAHY S JMK A VTP BRNO A.S. 
 
VUT jako prodávající je výlučným vlastníkem pozemku p. č. 839/368, zastavená plocha a nádvoří, 
v k. ú. Medlánky a obci Brno, zapsaného u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, Katastrální 
pracoviště Brno-město, na LV č. 1314. 
 
Návrh usnesení AS č. 12: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně k převodu vlastnického práva k nemovité věci – pozemku parc. č. 839/368, 
v k.ú. Medlánky. Prodávajícím je VUT a kupujícími jsou Jihomoravský kraj a VTP Brno, a.s., IČ: 
63483122, sídlem Purkyňova 648/125, Medlánky, 612 00 Brno. Kupní cena je určena znaleckým 
posudkem. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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 Majetkoprávní záležitosti – Zřízení služebnosti a vstup do zapsaného ústavu  

 
Majetkoprávní dokumenty předložil z pověření rektora Janíčka kancléř Gregorek e-mailem dne 
17. 10. 2023, spolu s krátkým komentářem – rozeslány bezprostředně všem členům AS VUT.   

Kancléř Mgr. Gregorek na dnešním zasedání AS přednesl k předloženým dokumentům krátký ko-
mentář a k návrhu který se týká vstupu VUT do zapsaného ústavu – Centra udržitelnosti Gregora 
Mendela z pověření rektora Janíčka sdělil, že bude stažen z programu dnešního zasedání AS VUT. 
V této záležitosti ještě probíhají dodatečná jednání o možném vstupu dalších subjektů.  

Předseda AS VUT Hanáček sdělil, že tyto dva návrhy nesplňují předkládací lhůtu, proto bude muset 
AS schválit nejprve usnesení týkající se předkládací lhůty.  

Návrhy projednala EK AS VUT per rollam a přijala níže uvedené usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 6. 11. 2023: 
Ekonomická komise AS VUT souhlasí s projednáním majetkoprávních dokumentů předložených AS VUT e-
mailem dne 17. 10. 2023 per rollam.  
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

AS VUT dále hlasoval o schválení níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 13a:  
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání majetkoprávních návrhů rozeslaných AS VUT e-mailem dne 17. 10. 2023 – kromě 
záměru vstupu do Centra udržitelnosti Gregora Mendela. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 

 
1. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. KRÁLOVO POLE, CETIN 

VUT je vlastníkem pozemku parc. č. 1317/1 v k.ú. Královo Pole. Společnost CETIN požádala o mož-
nost umístit na pozemku kabel komunikační vedení. Toto umístění nebrání stávajícímu využití po-
zemku. Zřízení věcného břemene je úplatné v ceně ve výši uvedené v předložených dokumentech.  

Usnesení EK  AS VUT č. 2 ze dne 6. 11. 2023: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o 
vysokých školách, v platném znění, aby se vyjádřil kladně ke zřízení služebnosti pozemku parc. č. 1317/1 v 
k.ú. Královo Pole, spočívající v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (umístění kabelu komunikačního vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-

nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je povinným a CETIN a.s., IČ 04084063, sídlem Českomoravská 2510/19, Libeň, 190 00 Praha 9, opráv-
něným. 
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

 
Návrh usnesení AS č. 13b: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 1317/1 v k.ú. Královo Pole, spočívající 
v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (umístění kabelu komunikačního vedení), 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je povinným a CETIN a.s., IČ 04084063, sídlem Českomoravská 2510/19, Libeň, 190 00 Praha 
9, oprávněným. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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 Další ekonomické záležitosti 
 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela informoval, že EK AS VUT přijala usnesení, v němž odsouhla-
sila účast nového stálého hosta v AS VUT z CESA Mgr. Paška na jednáních EK.  

Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 17. 10. 2023: 
Ekonomická komise AS VUT vítá nového stálého hosta v AS VUT z CESA Mgr. Ing. Paška a bere na vědomí 
bez připomínek jeho účast na zasedáních EK AS VUT.  
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 
 

10. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Informace o volbě nového předsedy AS VUT 

 
Předseda AS VUT doc. Hanáček informoval členy AS VUT, že byl dne 31. 10. 2023 na řádném 
zasedání Akademického senátu FIT VUT zvolen kandidátem na jmenování děkanem pro funkční 
období leden 2024–leden 2028. Bude se proto muset rozloučit s AS VUT, protože tyto funkce jsou 
neslučitelné. Dle informace z FIT by měl nastupovat do funkce děkana dne 16. 1. 2024, tudíž bude 
ve funkci předsedy AS VUT do 15. 1. 2024. Bude tedy nutné zorganizovat volby nového předsedy 
AS VUT, které musí být (dle ustanovení Volebního řádu AS VUT) vyhlášeny o jedno zasedání AS 
před zasedáním, kde bude moci proběhnout volba. Požádal proto e-mailem dne 2. 11. 2023 o vy-
jádření místopředsedy AS VUT a předsedy pracovních komisí AS VUT, především předsedkyni LK 
AS VUT Mgr. Musilovou.  

Dále doc. Hanáček zrekapituloval příslušná ustanovení Volebního řádu AS VUT (dále VŘ AS VUT): 

Článek 16 Základní ustanovení  
1. Předseda a místopředsedové AS VUT jsou voleni na ustavujícím zasedání nebo na řádném zasedání 
AS VUT v případě uvolnění těchto funkcí v průběhu funkčního období AS VUT.  
2. V případě volby mimo ustavující zasedání musí být zařazení volby na program jednání schváleno 
AS VUT na zasedání předcházejícím tomu, na kterém proběhne volba.  

Článek 17 Volební komise: 
1. Volbu předsedy i místopředsedů AS VUT řídí:  
b) volební komise pro tento účel ustavená z členů AS VUT na řádném zasedání AS VUT. Volební komise 
má v takovém případě tři členy, jejím předsedou je nejstarší z jejích členů. Členy této volební komise 
jmenuje a odvolává AS VUT.  

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová ve svém e-mailu ze dne 3. 11. 2023 sdělila, že dle jejího 
názoru je věc poněkud složitější. Po prostudování vnitřních předpisů VUT se kloní k volbě až na 
lednovém zasedání. Své podrobné stanovisko sdělila předsedovi AS Hanáčkovi a současně požá-
dala o vyjádření vedoucího Právního odboru Rektorátu (dále PrO Re) Mgr. Sobotku. Vyjádření ve-
doucího PrO Re Mgr. Sobotky ze dne 6. 11. 2023 obdrželi všichni členové AS VUT bezprostředně 
e-mailem.  

Mgr. Sobotka na dnešním zasedání AS VUT zrekapituloval svůj právní názor a konstatoval, že k zá-
niku funkce předsedy AS doc. Hanáčka dojde společně se zánikem jeho členství v AS VUT z důvodu 
neslučitelnosti jeho nástupem do funkce děkana FIT. To však pouze za předpokladu, že se doc. 
Hanáček v mezidobí do 15. 1. 2024 nevzdá své funkce jiným způsobem. Obecně platí, že má-li AS 
VUT předsedu, není důvod (a dle VŘ AS VUT ani možné) konat volbu samotnou. Volit lze až v oka-
mžiku, kdy dojde k „uvolnění“ funkce (vizte čl. 16 odst. 1 VŘ AS VUT). Pokud by AS VUT přistoupil 
k volbě samotné před uvolněním funkce, vytvořil by zmatečnou situaci – „předsednické schizma“ 
a potenciální problém. Zde, dle názoru Mgr. Sobotky, není třeba novelizovat VŘ AS VUT. Mělo by 
platit pravidlo, že AS VUT předsedu volí tehdy, dojde-li k uvolnění funkce, kdy se nově zvolený před-
seda AS VUT funkce ujímá okamžikem zvolení. Jakékoli další výjimky či stanovování data vzniku 
funkce (a volení „dopředu“) v případě AS VUT nemá význam a spíše může věci uškodit. Na dnešním 
zasedání může AS VUT konstatovat, že předseda má jasně definované datum, kdy (v případě, že 
jej rektor jmenuje děkanem FIT) nastane neslučitelnost funkcí, pro kterou zanikne jeho členství v AS 
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VUT a stejně tak i funkce předsedy. Na prosincovém zasedání AS VUT lze pak vyhlásit volbu před-
sedy. Podstatné je, aby se samotný akt volby konal až po uvolnění funkce. Na lednovém zasedání 
(za předpokladu, že zasedání AS VUT proběhne až po instalaci nového děkana) zvolit nového před-
sedu, protože v té době již bude funkce předsedy AS VUT uvolněná. Na fungování AS VUT absence 
předsedy při zahájení lednového zasedání nemá vliv – jeho funkci přebírají místopředsedové, po-
dobně jako v případě zániku děkanské funkce mohou fakultu dál „řídit“ jmenovaní proděkani. Tento 
postup a pravidla jsou v ČR již praxí odzkoušena. Současně se eliminuje potenciální problém, neboť 
nového předsedu tak bude teoreticky moci volit i nový člen AS VUT z FIT, který za doc. Hanáčka, 
coby člena  AS VUT, nastoupí. Předsedu mají volit ti členové AS VUT, kteří jsou členy v okamžiku, 
kdy dojde k uvolnění funkce předsedy.  

Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména doc. Hanáček a Mgr. Musi-
lová. V závěru diskuse se členové AS VUT shodli v názoru, že na základě výše uvedeného zdůvod-
nění vedoucího PrO Mgr. Sobotky vyhlásí AS VUT volby nového předsedy AS VUT až na příštím 
zasedání AS VUT v prosinci. Na závěr rektor Janíček pogratuloval předsedovi AS doc. Hanáčkovi 
ke zvolení kandidátem na jmenování děkanem FIT.  

 
 Vyhlášení doplňovacích voleb na FIT 

 
Předseda AS VUT Hanáček dále informoval členy AS, že v návaznosti na jeho ukončení členství 
v AS VUT bude nutné řešit situaci, kdy na FIT nebyli ve volbách uskutečněných v listopadu roku 
2020 zvoleni do stávajícího AS VUT žádní náhradníci. Předseda AS FIT Ing. Kočí jej proto požádal 
e-mailem dne 6. 11. 2023 o zařazení vyhlášení doplňovacích voleb do AS VUT z řad Akademické 
obce FIT do programu dnešního zasedání. Volby by se mohly konat v obou komorách, neboť Ing. 
Kočí obdržel rovněž informaci od nynějšího zástupce studentů FIT Lukáše Brázdila, že hodlá do 
konce ledna rezignovat na funkci člena AS VUT. Jako termín navrhl AS FIT konání voleb ve čtvrtek 
4. 1. 2024. 

Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména vedoucí PrO Re Mgr. So-
botka, předsedkyně LK AS Mgr. Musilová, předseda AS doc. Hanáček, předseda EK AS VUT RNDr. 
Popela. Mgr. Sobotka sdělil, že doplňovací volby zástupců z FIT do AS VUT by se měly uskutečnit 
až tehdy, kdy je zřejmé, že neexistují náhradníci a současně existuje potřeba jmenovat nové členy 
AS VUT z FIT. Doc. Hanáček sdělil, že by dle jeho názoru měli volit nového předsedu AS VUT i tito 
dva noví zástupci z FIT, proto trvá na tom, aby volby byly vyhlášeny dle žádosti předsedy AS FIT 
Ing. Kočího. Mgr. Sobotka sdělil, že chápe situaci a přislíbil právní pomoc při realizaci voleb tak, aby 
nedošlo k jejich pozdějšímu zpochybnění. Po diskusi AS VUT dále hlasoval o schválení níže uvede-
ného usnesení. 
 
Návrh usnesení AS č. 14: 
Akademický senát VUT vyhlašuje doplňovací volby do AS VUT na FIT v obou komorách (KAP i SK 
AS) s termínem konání voleb dne 4. 1. 2024. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

11.   PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Soudní inženýrství“ 
na ÚSI VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025 

 
Návrh Pravidel přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Soudní inženýrství“ na ÚSI 
VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025 předložil z pověření rektora Janíčka kancléř Gregorek 
e-mailem dne 16. 10. 2023 – rozeslán členům AS VUT e-maile dne 17. 10. 2023, uložen na Sha-
repointu. Kancléř Gregorek ve svém e-mailu uvedl krátký komentář, v němž požádal o projednání 
návrhu na dnešním zasedání AS VUT. Dále uvedl, že obsah směrnice projednal s Právním odborem 
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(Mgr. Sobotkou) a potvrdil tak i jeho kladné stanovisko k předložení dokumentu. Text směrnice je 
identický jako v předchozích letech, jsou pouze upraveny relevantní časové údaje. 

Předseda AS VUT doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu 
nějaké připomínky. Dále konstatoval, že návrh nesplňuje předkládací lhůtu, a proto bude AS VUT 
muset hlasovat nejprve o schválení usnesení týkající se zkrácení předkládací lhůty. Vzhledem 
k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení dvou níže uvede-
ných usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 15a:  
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Pravidel přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Soudní inže-
nýrství“ na ÚSI VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 

Návrh usnesení AS č. 15b:  
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP 
„Soudní inženýrství“ na ÚSI VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

 Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v NMSP „Realitní inženýr-
ství, expertní inženýrství v dopravě a řízení rizik technických a ekonomických sys-
témů“ na ÚSI VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025 

 
Návrh Pravidel přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v NMSP “Realitní inženýrství, ex-
pertní inženýrství v dopravě a řízení rizik technických a ekonomických systémů“ na ÚSI VUT v Brně 
pro akademický rok 2024/2025 předložil z pověření rektora Janíčka kancléř Gregorek e-mailem dne 
16. 10. 2023 – rozeslán členům AS VUT e-maile dne 17. 10. 2023, uložen na Sharepointu. Kancléř 
Gregorek ve svém e-mailu uvedl krátký komentář, v němž požádal o projednání návrhu na dnešním 
zasedání AS VUT. Dále uvedl, že obsah směrnice rovněž projednal s Právním odborem (Mgr. So-
botkou) a potvrdil tak i jeho kladné stanovisko k předložení dokumentu. Text směrnice je identický 
jako v předchozích letech, jsou pouze upraveny relevantní časové údaje. 

Stálý host v AS VUT Ing. Bradáč na dnešním zasedání AS sdělil, že Pravidla pro příjímací řízení do 
NMSP jsou nutná schválit na dnešním zasedání, stačilo by je sice schválit do konce listopadu, ale 
to už se senát nesejde. V dokumentech by pak musely být posunuty termíny pro podávání přihlášek, 
aby byla dodržena zákonná 4měsíční lhůta pro zveřejnění. Jinak se jedná o stejný dokument, jako 
posledních pár let, kdy byl od základu upraven dle požadavku Právního odboru Rektorátu.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu 
nějaké připomínky a dále konstatoval, že návrh nesplňuje předkládací lhůtu, a proto bude AS VUT 
muset hlasovat nejprve o schválení usnesení týkajícím se zkrácení předkládací lhůty. Vzhledem 
k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení dvou níže uvede-
ných usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 16a:  
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Pravidel přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v NMSP „Realitní in-
ženýrství, expertní inženýrství v dopravě a řízení rizik technických a ekonomických systémů“ na ÚSI 
VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Návrh usnesení AS č. 16b:  
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 
v NMSP „Realitní inženýrství, expertní inženýrství v dopravě a řízení rizik technických a ekonomic-
kých systémů“ na ÚSI VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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 Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Pokročilé materiály 

a nanovědy“ na CEITEC VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025 
 
Návrh Pravidel přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu DSP „Pokročilé materiály a nano-
vědy“ na CEITEC VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025 předložil z pověření rektora Janíčka 
prorektor Doupovec e-mailem dne 1. 11. 2023 – rozeslán členům AS VUT e-maile dne 2. 11. 2023, 
uložen na Sharepointu. Prorektor Doupovec ve svém e-mailu sdělil, že jediná změna oproti loňsku 
je aktualizace letopočtů a čísel směrnic o platbách za přihlášku a uznání studia.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu 
nějaké připomínky a dále konstatoval, že AS VUT bude muset před schvalováním návrhu opět hla-
sovat nejprve o schválení usnesení týkajícím se zkrácení předkládací lhůty. Vzhledem k tomu, že 
připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení dvou níže uvedených usne-
sení.  
 
Návrh usnesení AS č. 17a:  
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Pravidel přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Pokročilé ma-
teriály a nanovědy“ na CEITEC VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Návrh usnesení AS č. 17b:  
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP 
„Pokročilé materiály a nanovědy“ na CEITEC VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 
 
12. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

 
Předseda KTČ AS VUT prof. Štětina na dnešním zasedání AS sdělil, že v oblasti KTČ AS VUT není 
aktuálně nic nového.  
 
 

13. RŮZNÉ   
 
 Ing. arch. Galeová informovala o získaných cenách Grand Prix absolventy FA (10 z 20ti). 

 
Vzhledem k tomu, že členové AS VUT neměli již žádné další informace, poděkoval předseda AS 
doc. Hanáček účastníkům dnešního zasedání za účast a ukončil jednání.  
  
 

 

   

 

 
USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 9/2023 DNE 7. 11. 2023 

 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.  
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UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT s doplněním těchto bodů.  
Vložen nový bod 8. Plán realizace Strategického záměru VUT pro rok 2024 – předložení. 
V bodě 10. Legislativní záležitosti  

- Informace o volbě nového předsedy AS VUT, 
- Vyhlášení doplňovacích voleb na FIT. 

V bodě 11. Pedagogické záležitosti: Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 
v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy“ na CEITEC pro akademický rok 2024/2025. 
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 8/2023 ze dne 10. 10. 2023 – verzi 
ze dne 6. 11. 2023.   
 
UAS 4 TAJNÉ HLASOVÁNÍ) 

Akademický senát VUT schvaluje jako delegáta za VUT do Sněmu a Předsednictva RVŠ pro funkční 
období 2024–2026 RNDr. Pavla Popelu, Ph.D. a navrhuje jej do funkce předsedy pracovní komise 
RVŠ pro strategie a rozvoj ve vysokém školství a do ekonomické komise RVŠ. Zároveň jej navrhuje 
do funkce místopředsedy Rady vysokých škol.  
 
UAS 5 TAJNÉ HLASOVÁNÍ) 

Akademický senát VUT schvaluje jako delegáta za VUT do Sněmu RVŠ pro funkční období 2024–
2026 doc. Ing. Vlastu Sedlákovou, Ph.D., navrhuje ji do funkce členky ekonomické komise RVŠ.  
 
UAS 6 TAJNÉ HLASOVÁNÍ) 

Akademický senát VUT schvaluje jako delegáta studentů za VUT do Studentské komory RVŠ pro 
funkční období 2024–2026 Bc. Martina Horvátha a navrhuje jej do legislativní pracovní komise a 
komise pro strategie a rozvoj ve VŠ. 
 
UAS 7 TAJNÉ HLASOVÁNÍ) 

Akademický senát VUT schvaluje jako delegáta studentů za VUT (náhradníka) do Studentské ko-
mory RVŠ pro funkční období 2024–2026 Ing. Katarínu Rovenskou a navrhuje ji do etické pracovní 
komise a komise pro vědeckou činnost RVŠ. 
 
UAS 8 (Tajné hlasování) 

AS VUT schvaluje tyto delegáty fakult VUT do Sněmu RVŠ pro funkční období 2024–2026:  
▪ Fakulta stavební: prof. Ing. Jana Korytárová, Ph.D.; ekonomická komise. 
▪ Fakulta strojního inženýrství: doc. Ing. Jan Roupec, Ph.D.; pracovní komise legislativní, pracovní 

komise pro strategie a rozvoj ve vysokém školství. 
▪ Fakulta elektrotechniky a komunikačních technologií: Ing. Ivana Jakubová; pracovní komise pro 

vzdělávací činnost. 
▪ Fakulta informačních technologií: Ing. Radek Kočí, Ph.D.; pracovní komise legislativní.  
▪ Fakulta podnikatelská: Mgr. Bc. Helena Musilová; pracovní komise legislativní. 
▪ Fakulta chemická: doc. Ing. Tomáš Opravil, Ph.D.; pracovní komise pro vědeckou činnost; pra-

covní komise pro kvalitu vysokých škol a její hodnocení. 
▪ Fakulta architektury: Ing. arch. Nicol Galeová; pracovní komise pro strategie a rozvoj ve vysokém 

školství a pracovní komise pro umělecké VŠ.  
▪ Fakulta výtvarných umění: MgA. Tomáš Hrůza, pracovní komise pro umělecké vysoké školy.  
 
UAS 9a  

Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících čin-
ností na VUT v Brně za období 2018 až 2022.   
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UAS 9b 

Akademický senát VUT schvaluje Zprávu o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností na VUT v Brně za období 2018 až 2022.   
 
UAS 10 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně k převodu vlastnického práva k nemovité věci – pozemku parc. č. 839/226, 
v k.ú. Medlánky. Prodávajícím je VUT a kupujícím je Jihomoravský kraj. Kupní cena je určena zna-
leckým posudkem. 
 
UAS 11 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně k převodu vlastnického práva k nemovité věci – pozemcích parc. č. 835/5, 839/222 
a 839/224, v k.ú. Medlánky. Prodávajícím je VUT a kupujícím je VTP Brno, a.s., IČ: 63483122, síd-
lem Purkyňova 648/125, Medlánky, 612 00 Brno. Kupní cena je určena znaleckým posudkem. 
 
UAS 12 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně k převodu vlastnického práva k nemovité věci – pozemku parc. č. 839/368, 
v k.ú. Medlánky. Prodávajícím je VUT a kupujícími jsou Jihomoravský kraj a VTP Brno, a.s., IČ: 
63483122, sídlem Purkyňova 648/125, Medlánky, 612 00 Brno. Kupní cena je určena znaleckým 
posudkem. 
 
UAS 13a 

Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání majetkoprávních návrhů rozeslaných AS VUT e-mailem dne 17. 10. 2023 – kromě 
záměru vstupu do Centra udržitelnosti Gregora Mendela. 
 
UAS 13b 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 1317/1 v k.ú. Královo Pole, spočívající 
v právu: 

e) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (umístění kabelu komunikačního vedení), 
f) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je povinným a CETIN a.s., IČ 04084063, sídlem Českomoravská 2510/19, Libeň, 190 00 Praha 
9, oprávněným. 
 
UAS 14 
Akademický senát VUT vyhlašuje doplňovací volby do AS VUT na FIT v obou komorách (KAP i SK 
AS) s termínem konání voleb dne 4. 1. 2024. 
 
UAS 15a 

Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Pravidel přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Soudní inže-
nýrství“ na ÚSI VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025.  
 

UAS č. 15b 

Akademický senát VUT schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP 
„Soudní inženýrství“ na ÚSI VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025.  
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UAS 16a 

Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Pravidel přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v NMSP „Realitní in-
ženýrství, expertní inženýrství v dopravě a řízení rizik technických a ekonomických systémů“ na ÚSI 
VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025. 
 
UAS 16b 

Akademický senát VUT schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 
v NMSP „Realitní inženýrství, expertní inženýrství v dopravě a řízení rizik technických a ekonomic-
kých systémů“ na ÚSI VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025. 
 
UAS 17a 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Pravidel přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Pokročilé ma-
teriály a nanovědy“ na CEITEC VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025.  
 
UAS 17b 
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP 
„Pokročilé materiály a nanovědy“ na CEITEC VUT v Brně pro akademický rok 2024/2025.  
 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 5. 12. 2023 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1. 

 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 
 
 

Zapsali:  
RNDr. Pavel Popela, Ph.D. 

 Jarmila Cardová 


